
 
 
 
 
  VRAGEN 
 
door de leden van de raad gesteld overeenkomstig artikel 38 van het Reglement van 
Orde voor de vergaderingen van de raad van de gemeente Groningen. 
 
2011 – Nr. 74. 
 
VRAGEN van de SP van mevrouw L.R. Gijlswijk betreffende teruggave leges 
identiteitskaart (ID-kaart). 
(Binnengekomen: 13 september 2011) 
 
 
Op 9 september jl. besloot de Hoge Raad dat er geen leges mogen worden geheven 
voor een Nationale Identiteitskaart (NIK). Het arrest van de Hoge Raad is per direct 
van kracht en dit betekent dat de gemeente geen leges meer mag vragen voor de 
aanschaf van een identiteitskaart, en dat de leges die in de afgelopen zes weken 
betaald zijn, teruggevraagd kunnen worden.  
 
Op de website van de gemeente Groningen is te lezen dat mensen die in de afgelopen 
zes weken een ID-kaart hebben aangevraagd en terugbetaling willen van hun leges, 
bezwaar moeten aantekenen tegen de betaling van die leges.  
 
Het eerst moeten indienen van een bezwaarschrift is naar de mening van de SP-fractie 
omslachtig: voor de inwoners die in aanmerking komen voor de teruggave van leges, 
maar ook voor de gemeente die de bezwaarschriften in behandeling moet nemen en 
moet beoordelen. De kosten daarvan zouden weleens hoger kunnen zijn dan het 
bedrag dat bespaard wordt doordat niet iedereen een bezwaarschrift zal indienen.   
Andere gemeenten zoals Capelle aan de IJssel en Raalte hebben inmiddels al besloten 
de betaalde leges in de afgelopen zes weken automatisch terug te betalen. Naar de 
mening van de SP-fractie moet Groningen dat voorbeeld volgen.  
 
Gemeenten als Amsterdam en Tilburg hebben er voor gekozen om de kosten van ID-
kaarten die sinds 26 augustus vorig jaar zijn aangeschaft terug te geven. In de 
gemeente Deventer geldt de terugbetaalregeling vanaf 7 oktober 2010. 
 
Naar aanleiding van bovenstaande heb ik de volgende vragen aan u: 
 
1. Kunt u aangeven waarom mensen in Groningen bezwaar dienen aan te tekenen 

om de leges terug te ontvangen?  
2. Kunt u aangeven waarom u er niet voor gekozen heeft om de mensen die in 

aanmerking komen voor teruggave van de leges automatisch in aanmerking te 
laten komen voor de teruggave?  

3. Wilt u alsnog regelen dat iedereen die in de periode van zes weken 
voorafgaande aan de uitspraak van de Hoge Raad leges hebben betaald voor hun 
ID-kaart die leges automatisch terugkrijgen?  
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4. Bent u bereid om in navolging van Amsterdam, Tilburg en Deventer de 
terugbetaalregeling met terugwerkende kracht te laten gelden? Zo nee, waarom 
niet? 

 
Het college beantwoordt de vragen als volgt:  
 
       Groningen, 20 september 2011. 
 
1. Dat is de wettelijke procedure. In eerste aanleg is ook hier vanuit gegaan. 

Inmiddels is dit standpunt verlaten, zie de beantwoording onder (2). In ieder 
geval krijgen inwoners die in de periode van 7 oktober 2010 tot 29 juli 2011 
terecht bezwaar hebben gemaakt, hun leges vergoed. In deze periode is aan de 
balie van de afdeling Publiekszaken er expliciet op gewezen dat men het recht 
had een bezwaarschrift in te dienen. Op iedere kassabon is op de bezwaar-
mogelijkheid gewezen. 

 
2. De gemeente Groningen schrijft iedereen van 14 jaar en ouder aan die in de 

periode van 29 juli 2011 tot en met 9 september 2011 - de periode van zes 
weken voorafgaand aan de beslissing van de Hoge Raad - een identiteitskaart 
heeft aangevraagd. Deze aanvragers kunnen een formeel juridisch bezwaar 
indienen. Dit is in overeenstemming met de adviezen van de VNG. De brief die 
de betrokken inwoners krijgen, is voorzien van een vooringevuld bezwaar-
schrift, waarop alleen nog het bankrekeningnummer en handtekening moeten 
worden ingevuld. Het formulier kan in een portvrije retourenveloppe aan de 
gemeente worden verstuurd. Op deze manier krijgen alle inwoners hun leges 
terug die van 29 juli 2011 tot en met 9 september 2011 een identiteitskaart 
hebben aangevraagd.  
 

3. Wij betalen iedereen van 14 jaar en ouder die in de periode van 29 juli 2011 tot 
en met 9 september 2011 een identiteitskaart heeft aangevraagd de betaalde 
leges terug. Zie verder de beantwoording onder 2. 

 
4. Nee. Juridisch is er geen aanleiding voor om dit voorbeeld te volgen. Zouden 

wij dit voorbeeld wel volgen dan is er naar onze mening sprake van een 
onevenredig groot financieel risico. Hiermee volgen wij het advies van de VNG. 
Ons is bekend dat o.a. de gemeenten Amsterdam en Rotterdam vorig jaar, na de 
uitspraak van het Hof, toezeggingen hebben gedaan die ze nu moeten 
respecteren. 

 


